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ACTA DE REUNIÓ DE LA COMISSIÓ DE DOCTORAT DE LA FACULTAT DE 
GEOGRAFIA I HISTÒRIA 
 
Data: 10 de febrer de 2021 (dimecres)  
Hora: 09.00 h 
Lloc: Videoconferència (MS Teams)  
 
Assistents:  
- Jaume Carbonell, president  
- Carles Mancho, secretari  
- Giovanni Cattini  
- Xavier Úbeda 
- Pilar Gené 
 
Com a convidats: 
- Mercè Bergadà  
- Simón Campos  
- Margarita Díaz-Andreu 
- Mónica Martínez 
- Ida Mauro 
- Martí Peran 
- Lothar Schulte 
- Laura Valls  
 
 Ordre del dia  
1.- Lectura i aprovació, si escau, de l’acta de la sessió anterior 
2.- Informació del president de la Comissió 
3.- Nomenament tribunals Premis Extraordinaris de Doctorat (2019/20) 
4.- Representant de la Comissió de Doctorat a la Comissió de Qualitat de la Facultat 
5.- Aprovació, si escau, de nomenament de tribunal i autorització de defensa de diverses tesis 
      Doctorals 
6.- Assumptes de tràmit 
7.- Torn obert de paraules 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
1. Lectura i aprovació, si escau, de l’acta de la sessió anterior 
 
El president obre la sessió i el secretari llegeix l’esborrany de l’acta de la sessió ordinària del 
16 de desembre de 2020. S’aprova sense esmenes. 
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2. Informació del president de la Comissió  
El president dóna la benvinguda a les Dres. Ida Mauro i Mònica Martínez que substitueixen 
els Drs. Jaume Dantí i Camila del Mármol, respectivament.  
 
També informa que, extraoficialment, s’ha conegut el nom del futur director de l’EDUB,    
Dr. Màrius Domínguez del Departament de Sociologia, que serà nomenat els propers dies. A 
més, comunica que s’està tancant la informació definitiva sobre el nombre de matriculats del 
curs 2020-2021. 
 
El secretari informa del traspàs de la Dra. Gemma Avenoza Vera, membre de la Comissió 
Acadèmica del Doctorat en Cultures Medievals. La professora Avenoza, de la Facultat de 
Filologia, havia estat membre de la Comissió des de la creació del Doctorat en Cultures 
Medievals. La seva desaparició ha causat una gran commoció en tot l’àmbit de doctorat. 
 
3. Nomenament tribunals Premis Extraordinaris de Doctorat (2019/20) 
 
S’aprova, per assentiment, la proposta de nomenament dels membres que han de formar part 
dels Premis Extraordinaris de Doctorat (2019/20) (vegeu document annex 1). 
 
Enguany, el Doctorat Societat i Cultura és l’únic que compleix el requisit del mínim de 
nombre de tesis defensades per poder concedir aquests premis.   
 
El Sr. Campos informa que el dia 12 març caldria comunicar la resolució dels premis per  
poder confeccionar l’acta i poder-la passar al circuït de signatures electròniques, ja que a 
finals de març cal enviar-la a l’EDUB. 
 
4. Representant de la Comissió de Doctorat a la Comissió de Qualitat de la Facultat  
 
Aquest assumpte no va ser tractat. 
 
5. Aprovació, si escau, de nomenament de tribunal i autorització de defensa de diverses 
tesis doctorals 
 
Es facilita als membres de la Comissió la llista de la proposta de nomenament de tribunal de 
les diverses tesis doctorals presentades. S’aproven els nomenaments i autoritzacions de 
defensa de les tesis següents: (vegeu document annex 2): 
 

- Alejandro Acosta López 
- Elías Álvarez Justo 
- Maria Rosa Aran Martínez 
- Carlos Alberto Castro Romero 
- Marta Fernández Lahosa 
- Xavier Fleck Gatius 
- Roser Marsal Aguilera  
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- Olga Martínez Faus 
- Beatriz Nayeli Pérez Tamayo 
- Mireia Pinto Monte 
- Joan Romero Torres 
- Sebastià Sánchez Sauleda 
- Patricia Santacruz Gómez 
- María Adela Tarrón Iglesias 
 

Així mateix, la Comissió aprova el nomenament del tribunal d’Amílcar Guillermo Vargas 
Velásquez amb les modificacions següents: president: Dra. Cristina Sánchez Carretero i  
secretària: Dra. M. Antonieta Jiménez Izarraraz. 
 
El Dr. Cattini demana si està prevista cap presencialitat en les defenses de les tesis atesa la 
millora de la situació sanitària. El president respon que no hi ha informació i que tot depèn del 
rector. 
 
6. Assumptes de tràmit   
 
S’aprova el calendari de reunions d’aquesta Comissió de març a juliol-2021 (vegeu document 
annex 3). 
 
7. Torn obert de paraules 
 
El Sr. Campos recorda que en la darrera reunió s’havia proposat que en la sessió següent es 
donés informació sobre les Jornades Doctorals (2020/21). Tant el president com el Dr. Cattini 
informen que estan en fase de preparació. El Dr. Cattini, a més, ofereix a la resta de 
programes les càpsules formatives que està realitzant el Doctorat Societat i Cultura, atès que 
el seu funcionament és molt positiu. El Dr. Úbeda informa que, el proppassat curs, el 
programa de Geografia les va programar al novembre i encara no han decidit si les 
mantindran en aquelles dates o no. El Dr. Schulte demana què necessita la Facultat per 
formalitzar-ne l’organització. El president respon que només cal que remetin la informació 
per tal de fer-la pública. El secretari informa que el programa de Cultures Medievals 
normalment no les organitza atès que utilitza altres formats. 
 
El secretari consulta si es té informació sobre l’aplicació de sol·licitud de l’acceptació del pla 
de recerca i de seguiment i avaluació anual del pla de recerca que es va parlar en la darrera 
reunió de l’EDUB. El president no en té més notícies. El Sr. Campos informa que encara no 
els han fet la formació corresponent. 
 
El Dr. Úbeda pregunta a la Comissió sobre un cas d’una tesi dirigida pel Dr. J. Martín Vide: 
el doctorand hauria de dipositar la tesi el 12 de maig, però al·lega que els trastorns mentals 
que pateix, units a la situació actual a causa de la Covid19, no el permeten treballar com 
caldria i que necessita un mes i mig més per poder-la dipositar. El president suggereix que 
demani una baixa per motius personals. El secretari, però, indica que segons la normativa, 



 

4 
 

durant les pròrrogues no es poden demanar baixes per motius personals, llevat de l’acreditació 
de causes greus i excepcionals apreciades per la Comissió Acadèmica. Suggereix que sigui 
l’EDUB qui, mitjançant el servei psicològic de què disposa, proposi una solució. El Sr. Simón 
suggereix que potser un informe mèdic podria resoldre el problema. El Dr. Peran comprova 
que hi ha un escletxa en la normativa sobre les baixes en temps de pròrroga a què podria 
acollir-se la Comissió Acadèmica. El Dr. Úbeda agraeix les propostes. 
 
El Dr. Úbeda també consulta a la Comissió sobre les cotuteles de tesis doctorals, atès que 
diversos estudiants del seu programa les tenen bloquejades a causa de la pandèmia. El 
secretari indica que, atès que les cotuteles són convenis específics per a cada estudiant, la 
informació de cada cotutela consta en cadascun dels convenis. A més, atès que el 
desplaçament a Barcelona per motius de recerca no està limitat, només caldria comprovar 
que, efectivament, els estudiants podrien desenvolupar, un cop arribats, la seva recerca dins 
els equips que els han d’acollir. 
 
No havent-hi més intervencions, el president aixeca la sessió a les 09.55 h, de la qual, com a 
secretari estenc aquesta acta. 
 
 
El secretari 
 
 
 

Vist i plau,    
El president 
 
 
 


